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JOB DESCRIPTION – COMPETITION RI-20-025

POSTING PERIOD / PÉRIODE D’AFFICHAGE Du 01/09/2020 to/au 30/09/2020
	POSITION:
	1.0 FTE RESEARCH TECHNICIAN

Care4Rare Research Team 

 

	
	

	TERM:
	Full-time contract; annual renewal with 3 month probationary period

	
	

	REPORTS TO:
	Operations Director and Scientists

	
	


POSITION SUMMARY

Care4Rare Canada (www.care4rare.org) is national collaborative team of clinicians, bioinformaticians, and scientists with the collective goal to improve clinical care for patients and families affected by rare diseases by expanding and improving their diagnosis and treatment options. We are looking for a self-directed, highly motivated individual with excellent organizational skills to perform a variety of laboratory experiments including: Sanger sequencing, Next Generation Sequencing, Western Blot analysis, real-time PCR, Chromatin immunoprecipitaiton (ChIP), immunoprecipitation (IP), immunofluorescence (IF), cell culture,  and a variety of other laboratory techniques. Significant experience with a variety of molecular laboratory techniques is essential.  

MAIN RESPONSIBILITIES 
· Establish and follow standard operating procedures

· Extract DNA/RNA/protein from various biological samples including blood, saliva, and tissue

· Perform molecular genetic techniques including PCR, Western Blotting, realtime PCR, ChIP, IP, IF

· Prepare next generation sequencing libraries and use of Illumina NextSeq platform

· Culture and maintain inventory of cell lines     

· Maintain efficient laboratory operations by monitoring inventory levels, ordering materials and supplies, and preparing solutions

· Perform other duties as assigned or directed in order to meet the goals and objectives of the consortium

QUALIFICATIONS

· Project-based MSc in Molecular Biology or related field
                               


  (Essential)

· Experience in molecular biology techniques including PCR, DNA extraction,                             (Essential)

gel electrophoresis, and DNA quantification

· Experience in tissue culture including thawing, freezing, counting, plating, passaging,              (Essential)

and expanding cell lines

· Ability to use an electronic database and manage a large number of samples                           (Essential)

· Outstanding organizational and time management skills                                                             (Essential)

· Clear evidence of attention to detail and flexibility with respect to multitasking                           (Essential)

· Ability to work independently and think critically





              (Essential)

· Outstanding communication and interpersonal skills                                                                   (Essential)

· Previous work experience in a laboratory setting                                                                         (Preferred)

· Police Records Check  (PRC) 








   (Essential)
WORKING CONDITIONS

· Able to work in a dynamic, often hectic environment and be able to multi-task many competing priorities

TO APPLY

Please send a complete CV and cover letter to Hanh Dao, Administrative Assistant, by email to: hdao@cheo.on.ca 

Should the applicant require any accommodations during the application process please notify Human Resources as per the Accessibility for Ontarians with Disabilities Act.

Applications will only be considered from those that are eligible to work in Canada. We thank all applicants for their interest. However, only those invited for an interview will be contacted.
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DESCRIPTION DE TRAVAIL – CONCOURS RI-20-025

	TITRE :
	TECHNICIEN(NE) DE RECHERCHE 1.0 ETP

Équipe de recherche Care4Rare

 

	
	

	MANDAT :
	Contrat à temps plein; renouvellement annuel avec période d'essai de 3 mois

	
	

	SUPERVISEUR(E) :
	 Directeur des Opérations et Scientifiques


	
	


RÉSUMÉ DES FONCTIONS
Care4Rare Canada (www.care4rare.org) est une équipe nationale collaborative composée de cliniciens, de bioinformaticiens et de scientifiques dont l‘objectif commun est d'améliorer les soins cliniques aux patients et aux familles touchées par une maladie rare en élargissant et en améliorant leur diagnostic et leurs options de traitement. Nous recherchons une personne autonome et très motivée, dotée d'excellentes compétences organisationnelles pour effectuer diverses expériences en laboratoire, notamment : séquençage Sanger, séquençage de nouvelle génération, analyse Western Blot, PCR en temps réel, immunoprécipitation chromatine (ChIP), immunoprécipitation (IP), immunofluorescence (IF), culture cellulaire et plusieurs autres techniques de laboratoire. Une expérience appréciable sur plusieurs techniques moléculaires de laboratoire est essentielle. 
RESPONSABILITÉS PRINCIPALES 
· Établir et suivre les procédures d'exploitation normalisées
· Extraire l'ADN/l'ARN/la protéine de plusieurs échantillons biologiques dont le sang, la salive et les tissus

· Exécuter certaines techniques génétiques moléculaires, notamment PCR, Western Blotting, PCR en temps réel, ChIP, IP, IF

· Préparer des bibliothèques de séquençage de prochaine génération et utiliser la plateforme Illumina NextSeq

· Cultiver des lignes cellulaires et tenir l'inventaireà jour 
· Assurer des travaux de laboratoire efficaces au moyen de la surveillance des niveaux d'inventaire, de la commande de matériel et de fournitures et de la préparation de solutions

· Effectuer d'autres tâches telles qu'assignées afin d'atteindre les objectifs du consortium 

QUALIFICATIONS

· Maîtrise en biologie moléculaire ou dans un domaine connexe axée sur les projets 
     (Essentiel)                         

· Expérience en techniques biologiques moléculaires, notamment PCR, extraction de l'ADN,  (Essentiel)                         

· électrophorèse sur gel et quantification de l'ADN

· Expérience en culture des tissus, notamment la décongélation, la congélation, la numération, l'étalement, le repiquage et le développement de lignées cellulaires          


    (Essentiel)

· Savoir utiliser une base de données électronique et gérer un grand nombre d'échantillons   (Essentiel)
· Excellent sens de l'organisation et très bonne gestion du temps                                             (Essentiel)                 
· Souci du détail et flexibilité en ce qui concerne le multitâche                       

    (Essentiel)

· Capacité de travailler de façon autonome et esprit critique




    (Essentiel)            Compétences en communications interpersonnelles exceptionnelles                                     (Essentiel)
· Expérience de travail antérieure dans un laboratoire                                    

    (Préférable)
· Vérification du casier judiciaire







     (Essentiel)

CONDITIONS DE TRAVAIL
· Être capable de travailler dans un environnement dynamique souvent mouvementé et d'accomplir plusieurs tâches en même temps par ordre de priorité

CANDIDATURE
Veuillez envoyer un CV complet et une lettre de motivation à Hanh Dao, adjointe administrative, par courriel à : hdao@cheo.on.ca 

Si le candidat ou la candidate requiert des accommodements lors du processus de candidature, veuillez en avertir les Ressources humaines en vertu de la Loi sur l’accessibilité pour les personnes handicapées de l’Ontario.
Nous ne considérerons que les demandes de personnes admissibles à travailler au Canada. Nous remercions tous les candidats et candidates de leur intérêt. Toutefois, nous ne communiquerons qu’avec les personnes convoquées à une entrevue.
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